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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

Грацията Женина Трашлиева 
спечели два златни медала  

от Световно с ансамбъла
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ГЕРБ алармира: 
Ще остане ли 

Бургас  
без екипи 
на Спешна 

помощ?

стр. 10
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Мустафа Карадайъ  
в Руен: 

Вече е ясно, 
че никой 

самостоятелно 
не може  

да направи 
правителство

Стр. 9

Чужденци обърнаха 
каналджийството  

в доходоносен 
бизнес у нас

Следващият брой на вестник 
„Черноморски фар“  

ще излезе на 27 септември

Инж. Петър Кънев: 
Важно е да 
има Кабинет 

след 2 
октомври

Нова бургаска гордост

Спасител: Лято 2022 - лятото 
на изгубените деца на плажа

Стр. 
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4 Лятото си отиде с гръм и трясък

4 Продължава разчистването на 
щетите в Бургас и Поморие

Екип на „Черноморски фар“

Частично бедствено положение продължава да е в сила за общините 
Поморие и Бургас. 

Причината - ураганният вятър, който удари Бургаския залив. Вчера за-
почна и оценката на щетите.

Според първоначалните данни, мощната стихия е изкоренила над 400 дър-
вета, десетки коли са изпочупени, а населени места останаха без ток.

По данни на ХМО-Варна поривите на вятъра са били ураганни, на мес-
та са достигнали до 100 км/ч - 2,8 м в секунда, което се потвърждава от 
хидрометеорологичните показатели от станцията на покрива на Община 
Бургас.

УРАГАН ПРЕМИНА  
По ЧЕРНоМоРИЕТо

2-3u



Екип на  
„Черноморски фар“

Частично бедствено по-
ложение продължава да е 
в сила за общините Помо-
рие и Бургас. 

Причината - ураганният 
вятър, който удари Бурга-
ския залив. Вчера започ-
на и оценката на щетите.

Според първоначалните 
данни, мощната стихия е 
изкоренила над 400 дърве-
та, десетки коли са изпо-
чупени, а населени места 
останаха без ток.

По данни на ХМО-Варна 
поривите на вятъра са би-
ли ураганни, на места са 
достигнали до 100 км/ч- 2,8 
м в секунда, което се по-
твърждава от хидрометео-
рологичните показатели 
от станцията на покрива 
на Община Бургас

Цяло щастие е, че след 
щорма в Бургас няма се-
риозно пострадали хора. 
Но материалните щети са 
големи. Затова кметът Ди-
митър Николов обяви час-
тично бедствено положе-
ние и мобилизира всички 
налични ресурси за бързо 
справяне със ситуацията. 
В дежурната стая на Об-
щината са постъпили над 

500 сигнала. За паднали 
дървета и клони – 359. За 
пострадали автомобили – 
121. За електрически ава-
рии – 50. За повредени 
билбордове – 2.

В събота малко след 16 
часа ситуацията бе като 
филм на ужасите. Най-
тежко в Бургас бе положе-
нието в комплекс „Сла-
вейков“, „Възраждане“ и 
Централна градска част. 

Бул. „Мария Луиза“ бе 
затворен за няколко часа 
заради паднали дървета, 
ураганът остави огромни 
щети в Борисовата гради-
на, в Морската градина.

Веднага след това запо-

чна разчистване, като ос-
вен фирмите се включиха 
и доброволци.

Паметливи припомнят, 
че точно преди 10 години 
отново на 17 септември в 
Деня на Вяра, Надежда и 
Любов отново се изви бу-
ря, падна дърво, но тогава 
то прекърши един човеш-
ки живот на улица „Гур-
ко“.

Морето се е 
отдръпнало  
с пет метра

Анастасия Стойчева е 
ръководител отдел „Метео-
рологични прогнози”, към 
НИМХ. Тя коментира пред 
Нова ТВ, че ни очакват 
още динамични метеоро-

логични събития през сеп-
тември.

„Застудяването ще дове-
де и до сняг в районите 
над 1500 м, което е срав-
нително необичайно явле-
ние”, каза синоптикът. Ще 
има и условия за слани. В 
идните дни се очакват тем-
ператури, които са значи-
телно по-ниски от клима-
тичните норми за септем-
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4 Лятото си отиде с гръм и 
трясък

4 Продължава разчистването 
на щетите в Бургас и Поморие

Дона МИТЕВА

Подобни явления като 
това, което удари със си-
лен вятър и дъжд Поморие 
и Бургас ще зачестяват, 
предвид климатичните 
промени, които настъпват. 
Така смята капитанът да-
лечно плаване Андрей 
Станев. Той, заедно със 
свои колеги и експерти от 
различни сфери, участва 
в проект, в който от бъл-
гарска страна са включе-
ни Държавна пристанищ-
на инфраструктура и Тех-
ническият университет 
във Варна, а като цяло - 
над 50 държави. Целта на 
този проект, наред с дру-
гите задачи, е да се изра-
боти модел за кратко-
строчна прогноза на вре-
мето, в рамките на час-
два, за безопасност на 
пристанищата, хората и 
корабите по крайбрежие-
то.

Любопитен факт за ка-
питан Станев е и това, че 

той участва в спасяването 
на „Вера Су“: бе капитан 
на влекача „Кастор“, кой-
то водеше спасителната 
акция – изтеглянето на 
„Вера Су“.

„По мое лично мнение 
подобни явления като то-
ва в Бургас и Поморие ще 
зачестяват. Силният вятър 
и дъждът се проявиха и 
във Варна, но не с такава 
сила. Морето се отдръпна 
далеч преди това. Някъде 
се формира ниско атмос-
ферно налягане. 

В момента заедно с още 
експерти предстои да раз-
гледаме детайлно картите 
и симулациите. След око-
ло седмица със сигурност 
ще са анализирани всич-
ки елементи и тогава кате-
горично ще може да се ка-
же повече“, коментира ка-
питан Станев. И допълни, 
че ще се направят и 3D си-
мулации.

Факт е на този етап то-
ва, че стихията се е заро-
дила в морето.

Дона МИТЕВА

Зам.-министър на земе-
делието и храните Тодор 
Джиков пристигна в Бур-
гаски регион на обиколка 
и оглед на засегнатите от 
бурята площи.

Сформирани са четири 
комисии със заповед на 
директора на областната 
служба „Земеделие“. Екс-
перти от различни ведом-
ства тръгват на огледи, на 

базата на които ще се из-
дават протоколи. В пос-
ледващо решение на УС 
на Държавен фонд „Земе-
делие“ стопаните ще кан-
дидатстват за обезщете-
ния.

Стопани, пострадали от 
лошата метеорологична 
обстановка в района на 
Бургас, могат да подават 
заявления за подпомага-
не и огледи. Документите 
ще се приемат в Общин-

ските служби „Земеделие“ 
по местонахождение на 
имотите. Подкрепата ще 
бъде отпускана на база 
констативни протоколи, а 
изплащането на средства-
та ще се извърши в най-
кратки срокове.

Обръщаме внимание, че 
заявления могат да се по-
дават в рамките на 10 дни 
от настъпване на събитие-
то. Огледът на засегната 
площ се извършва, когато 

условията позволяват да 
се направи оценка на ще-
тите, подчертават от Зе-
меделското министер-
ство.

Земеделските произво-
дители ще бъдат подпо-
могнати чрез държавната 
помощ за компенсиране 
на щетите по земеделски-
те култури, причинени от 
неблагоприятни климатич-
ни събития, приравнени 
на природно бедствие.

К.д.п. Андрей Станев:

Подобни явления като 
това ще зачестяват

Стопани на засегнатите от бурята площи 
кандидатстват за обезщетение
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Вестникът е член е на Бъл гар
ска та асо ци ация на ре гио нал ни
те ме дии (БАРМ). Носител е на 
наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. 

ври. Причина за студеното 
време се оказва циклон, 
който ще продължи да об-
хваща голяма част от Ев-
ропа и ще влияе и на Бал-
каните, допълни синопти-
кът.

Кадри показват как мо-
рето се е отдръпнало с 
близо пет метра от обичай-
ното си място. Анастасия 
Стойчева обясни, че при 
по-силен вятър това е нор-
мално. Последно по род-
ното Черноморие подобно 
явление е било забелязано 
през 2007 г.

Затопляне се очаква от 
23 септември – парадок-
сално тогава започва ас-
трономическата есен.

Явлението с отдръпване-
то на морето се нарича 
сейша или стояща вълна, 
след което отново се връ-
ща в първоначалното си 
положение, казват специа-
листите.

Причините - на фона на 
общо спадане на атмос-
ферното налягане дават 
основание да се приеме, 
че колебанието на морето 
е в резултат на рязкото из-
менение на атмосферното 
налягане, тоест наблюда-
вана е появата на сейша.

Сейшите са свободни ко-
лебания на водата в затво-
рени или полузатворени 
водни басейни (морета, 
езера или големи водоеми, 
както и в обособени техни 
части), които стават по 
инерция след прекратява-
не въздействието на външ-
ните сили, в случая атмос-
ферното налягане. През 
целия ден синоптичната 
обстановка над Балкан-
ския п-ов и западната част 
на Черно море е една и съ-
ща – област от ниско наля-
гане, с бавно движещ се 
студен атмосферен фронт. 

Рязкото изменение на на-
лягането вероятно е резул-
тат от локални термични и 
динамични причини – не-
еднаквото нагряване на 
земната повърхност, дви-
жението на въздушните 
маси в свободната атмос-
фера и циркулацията на 
въздушните течения в сис-
темата на атмосферния 
фронт. Това написа Влади-
мир Тенев в страницата на 
Meteo Balkans.

Поморие  
се съвзема след 

бедствието

Буря щорм с посока за-
пад-изток, придружена с 
торнадо и проливен дъжд с 
градушка на 17.09.2022 г., в 
17.05 ч. създадоха кризис-
ната ситуация, поради коя-
то бе обявено частично 
бедствено положение за 
град Поморие и село Лъка. 

Констатираните до момен-
та щети са: паднали дърве-
та, билбордове, указателни 

табели, ел. стълбове, огра-
ди, пейки. Най-критичните 
точки бяха на улиците 
„Крайбрежна“, „Проф. Сто-
янов“ и „Княз Борис“, бул. 
Яворов, пл. „Св. св. Кирил 
и Методий“. Без ел. захран-
ване бяха още са кв. „Ка-
менар“ и село Лъка, пора-
ди паднали дървета върху 
външните електропроводи. 

Кметът Иван Алексиев 
свика Общински кризисен 
щаб, на който присъства и 
областният управител 
проф. Мария Нейкова.

Градът бе известно вре-
ме на резервно ел. захран-
ване.

Причината бе в скъсани-
те далекопроводи и спира-
не на работата на подстан-
ция „Хоризонт“. „Направи-
хме всичко възможно да 
възстановим ел. захранва-
нето на града още в събота 
вечерта, но ситуацията е 
изключително сложна. Ако 
не се възстанови работата 
на подстанция „Хоризонт“ в 
най-кратки срокове, зимни-
ят отоплителен сезон ще 
бъде проблемен за осигуря-
ване на електричество за 
Поморие. Работим по ава-
риите за кв. „Каменар“ и с. 
Лъка“, каза още представи-
тел на енергодружеството.

Бързо бе разчистен 
главният път Бургас -  

Поморие - Ахелой

„Счупени лампи и скъ-
сани жици са причината 
за липса на улично освет-
ление. До края на деня то 
бе възстановено на 60%“, 
съобщиха от обслужваща-
та фирма.

„Благодаря за изключи-
телно бързата намеса на 
Спешна помощ – Бургас. 
До три дни трябва да е го-
тов и представен подро-
бен доклад за състояние-
то на всички стълбове и 
дървета на територията 
на града, както и спешна 
проверка за състоянието 
на училищните дворове и 
сгради.

„Добрият пример се да-
ва в труден момент. По-
морие даде пример как 
трябва да работят община 
и държава, в лицето на 
Областна управа – Бур-
гас, което се изразява в 
постоянна комуникация, с 
много добра субордина-
ция и координация на 
всички действия, за което 
благодаря на проф. Ма-
рия Нейкова“. Това каза 
кметът на община Помо-
рие Иван Алексиев преди 
да приключи заседанието 
на общинския кризисен 
щаб.

Таксата на то
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по Черноморието

Според данни на собствениците на 
лозови масиви, ураганният вятър е уни-
щожил над 1500 дка лозя край Помо-
рие. Щетите на земеделските произво-
дители са 95%, а унищожената продук-
ция е над 1 млн. тона, според първона-
чалните им изчисления. Освен продук-
цията, унищожени са трайните насаж-
дения и съпътстващите към тях кон-
струкции.

На място бяха кметът на община По-

морие Иван Алексиев и областният уп-
равител на област Бургас проф. д.н. Ма-
рия Нейкова.

„Призоваваме всички земеделски 
производители срочно да подадат свои-
те заявления за обезщетения в Община-
та, които ще бъдат изпратени в общин-
ска служба „Земеделие“. Още утре ще 
бъде сформирана междуведомствена 
комисия за оценка на щетите“, каза кме-
тът Алексиев.

Над 1500 дка лозови 
масиви са унищожени 

край Поморие

напусна ни актьорът Досьо Досев
Известният актьор До-

сьо Досев е починал. но-
вината съобщи в профи-
ла си във фейсбук Хрис-
то Бардуков от община 
Созопол.

Досев бе неразривно 
свързан с града и живее-
ше там. Бе една от мест-
ните емблеми, които при-
дават арт колорит на 
древния град.

„Созопол и България 
осиротяха! напусна ни 
един велик актьор, добър 
приятел и голям Човек! 
Почивай в мир, бате Доси!!! Благодаря ти за всичко! ПокЛон!“, написа Бардуков. 

кметът на Бургас Димитър николов също изказа своите съболезнования.
„С тъга узнах, че е починал актьорът Досьо Досев. Близък приятел на Христо фо-

тев, работил в бургаския театър през най-романтичните му години, макар и софи-
янец, той от години беше избрал да живее при нас, край морето. Ще ни липсва то-
зи бохем, сладкодумец и изключително талантлив човек. Поклон пред паметта 
му!“, написа той.

На място отидоха кметът Иван Алексиев и област-
ният управител проф. Мария Нейкова. Вчера в ран-
ния следобед да огледа щетите пристигна и зам.-ми-
нистър Тодор Джиков



Дона МИТЕВА

Лятото почти приключи, за-
това и интензивната работа 
на морските гардове върви 
към своя край. От началото 
на септември броят на спаси-
телите бе редуциран, а сега 
от 15-и - още повече. 

На Северния плаж в Бургас 
остават до края на месеца 
да работят само два поста. 
Това са втори, който е на 
Капаните, и 6 – на бункера, 
с четирима спасители. Има 
медицинско лице с линей-
ка, които също са до края 
на месеца. 

„Феновете на септемврий-
ското слънце нека лягат там, 
където има вишки. Не е нуж-
но да помнят кои са номе-
рата на постовете“, съвет-
ва Петър Русев, старши спа-
сител на Северния плаж в 
Бургас, който е един от до-
айените във водното спа-
сяване, и то не само в на-
шия град.

Трудно лято - така спасите-
лите определят сезона, кой-
то вече си отива. За късмет 
водният травматизъм не е се-
риозен. Сравнено с минала-
та година, пак е имало инци-
денти, но по-малко.

„Имахме проблеми на 
Преображение Господне, на 
6 август – няколко дни след 
Илинден. Знаете, че народ-
ното поверие  гласи, че море-
то взема жертви на Илинден. 
Тази година нямаше пробле-
ми на този ден. На 6 и 15 ав-
густ имахме инциденти с деца. 
Три деца се давеха на 5 пост. 
Там колежката ги извади. На 
7 пост двамата колеги спася-
ваха дете, което беше влязло 
навътре. Всичко завърши с 
щастлив край, благодарение 
на професионализма на коле-
гите“, спомня си Русев.

Това лято спасителите 
са се превърнали в детски 
учителки, гувернантки и ба-
вачки.

„Това лято почти всеки 
ден имахме изгубени деца. 
Непрекъснато родители се 
тюхкаха къде са им наслед-
ниците. Слава богу – всич-
ки такива инциденти бяха 
с щастлив край“, разказва 
спасителят. 

Като най-ярък спомен от 
такова преживяване от ля-
тото е издирването на се-
демгодишния Тимур - рус-
наче, което невнимателни-
те му родители изгубват на 
втори прост.

„Родителите  губят от по-
глед 7-годишия Тимур след 
къпане в морето при втори 
пост, който е в началото на 
плажа.

Търсихме го повече от час 
и го няма и няма. Майката 
вече в хистерия. А хлапе-
то, излизайки от водата, не 
е могло да се ориентира и 
тръгнало към Моста, на ки-
лометър и половина раз-
стояние. 

Намерихме го на 10 пост. 
Когато колегите се обади-
ха по радиостанцията, май-
ка му не можа да повярва. 
Дадохме й да го чуе, за да се 
увери, че е живо и здраво. 

Докараха й го с полицей-
ска кола, защото и полици-
ята се беше включила в из-
дирването“, разказа опитни-
ят гард. Той припомни, че по 
правило родителите или при-
дружаващите деца поне до 
10-годишна възраст трябва 
да са с тях в морето, предвид 
тяхната безопасност.

Спасителите са издирва-
ли деца на рускини, украин-
ки, туркини, ромки. Дали ли-
бералното възпитание на на-
следниците започва да дава 
своите плодове и децата ста-
ват все по-капризни и неу-
правляеми, или просто май-
ките, родителите като цяло 
са по-безотговорни, оста-
ва само да гадаем. Но така 
или иначе, спасителите цяло 
лято са имали ново амплоа. 
Ако тенденцията продължи и 
следващия летен сезон, ве-
роятно концесионерите ще 
трябва да се замислят дали 
да не назначават и по една- 
две детски учителки, които 
да им помагат при намира-
нето на изгубените хлапета 
и утешаването им докато бъ-
дат върнати на хистерясали-
те родители.

С още едно несвойстве-
но действие, което обаче не 
е толкова знаково за сезо-
на, се занимаваха това лято 
спасителите. Освен да на-
блюдават морето за даве-
щи се и хора, които не спаз-
ват сигнализацията, те хвър-
ляха по едно зорко око и на 
плажната ивица. Особено в 
почивните дни, когато струп-
ването на хора на бургаския 
плаж беше сериозно. Тогава 
напъпляха и джебчии, които 
ловко отарашваха оставе-
ни без надзор плажни чан-
ти. Занимание, за което се 
знае не от вчера. Затова и 
опитните почитатели на мо-
рето и плажа отбягват да 
ходят сами и винаги държат 
под око плажните си принад-
лежности.

„Дори нашите колеги от 
Централния плаж задържа-
ха джебчия, който беше за-
дигнал айфон“, връща лента-
та назад в летните дни Петър 
Русев.

Във връзка с намаляване-
то на такива инциденти спа-
сителят смята, че за следва-
щия сезон е добре да има на-
значена охрана – да се наеме 

частна такава или да се до-
говори с полицията постоян-
но присъствие на техни слу-
жители, което ще спомогне 
за намаляване на кражби-
те, както го правят на други 
плажове. 

„За догодина мислим тук и 
на нашия плаж да има вече 
охрана – частен охрани-
тел или общинска полиция. 
Преди две-три години конце-
сионерите бяха наели частна 
охрана и тогава кражби ня-
маше“, казва той.

Плажуващите с намален 
слух – невъзприемащи от 
звукови и вербални сигна-
ли по цялото Черноморие, 
се множат. Доказват го ин-
цидентите и с воден трав-
матизъм и случая с посега-
телството върху спасител в 
Слънчев бряг.

„Да, и при нас има такива 
хора, които не се съобразя-
ват с флаговата сигнализа-
ция, не реагират и на под-
канванията ни да излязат от 
водата или за изнесат плаж-
ните атрибути като дюшеци 
и пояси. Но с повече търпе-
ние и настоятелност от наша 
страна – справяхме се. До 

голяма степен за това пома-
гаше и Общинска полиция, 
защото при възникване на 
проблеми ние, спасителите, 
се обаждаме на тях. А и по-
лицията, когато е необходи-
мо, също е налице“, обясня-
ва Русев.

Дългогодишното му наблю-
дение върху плажуващите се 
затвърди и това лято: по-не-
дисциплинирани са чужде-
нците. Българите през по-
следните лета се съобразя-
ват със сигнализацията, а ко-
гато им се направи забележ-
ка от спасител, по-рядко про-
тиворечат.

„Чужденците – руснаци, ук-
раинци, поляци често се пра-
вят, че не разбират какво им 
се казва или изобщо не обръ-
щат внимание на спасителя. 
Към чужденците можем да 
причислим и нашите роми, 
които също са много недис-
циплинирани при влизане в 
морето“, споделя Русев. 

В последните дни на лято-
то морето е тава, но въпреки 
всичко спасителите съветват 
да се стои близо до постове-
те, тогава, когато ще се вли-
за в морето.
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СЕзонА

Министър Димитров про-
веде работна среща с кон-
цесионерите и наемателите 
на плажове по Българското 
Черноморие. На срещата 
присъстваха и заместник 
областните управители на 
Варна, Добрич и Бургас. Те 
обсъдиха актуални теми и 
проблеми от изминалия акти-
вен летен сезон, както и пъ-
тищата за подобряване ими-
джа на дестинацията чрез по-
вишаване качеството на ту-
ристическата услуга и увели-
чаване броя на плажовете с 
гарантирана чистота и безу-
пречни условия за туризъм. 
Министър Димитров отчете, 
че това лято Министерството 
на туризма извърши по-стро-
ги проверки по плажовете 
и представи визията си за 
следващия летен сезон, коя-
то включва увеличаване броя 
на плажовете с екоетикета 
“Син флаг”. “Вие сте лице-
то на летния туризъм, когато 
отиваш по крайбрежието, то 
е главно заради плажа и мо-
рето”, подчерта служебният 
министър. 

Концесионерите сподели-
ха, че това е първата среща 
на министър с тях, посветена 
само на плажовете, а пробле-
мите са много различни и спе-
цифични за всеки плаж. Като 
общи и най-важни теми те из-
ведоха водното спасяване и 
липсата на кадри. 

От Асоциацията на конце-
сионерите призоваха за про-
мени в Наредбата за водното 
спасяване, която определиха 

като прекалено остаряла и в 
Наредбата за национални-
те курорти. Беше коментира-
но разполагането на водно-
спасителни постове по пла-
жовете и необходимостта от 
уеднаквяване на критериите. 
Концесионерите предложи-
ха като възможно решение 
на проблема с водното спа-
сяване и липсата на кадри 
да бъде позволено на студен-
ти от Националната спортна 
академия да практикуват ста-
жове като спасители. Беше 
поискана среща с МРРБ във 
връзка със заустването на 
води по много от плажовете 
- друг актуален въпрос, който 
беше коментиран. 

На срещата присъства и 
представителят за България 
на международната про-

грама „Син флаг“ Станимир 
Георгиев, който коментира с 
концесионерите и наемате-
лите, които имат желание да 
повишат престижа на стопа-
нисваните от тях плажове, как 
биха могли да кандидатстват 
и как да изпълнят условия-
та, за да получат екоетикета 
„Син флаг“. Той отбеляза, че 
мястото на срещата е на един 
от емблематичните плажове, 
който заедно с „Дюни“, носи 
без прекъсване етикета вече 
четвърт век.

За това лято сертифицира-
ни да носят престижния знак 
са 18 български плажа и едно 
яхтено пристанище, но ми-
нистър Димитров призова 
стопанисващите български-
те плажове да положат уси-
лия, за да бъде поне удвоен 

този брой и другото лято те 
да са 40. Министърът изтък-
на пред тях, че нашите съсед-
ки Турция и Гърция, с които 
България се конкурира, имат 
в пъти повече сертифицира-
ни със „Син флаг“ плажове. 
Той подчерта, че това увели-
чение на плажовете, над ко-
ито се вее син флаг, ще из-
дигне престижа на дестина-
цията и на българския турис-
тически продукт, давайки оп-
ределени гаранции за чисто-
та и качество.

Съществува пряка зависи-
мост между степента на раз-
витие на туризма и интереса 
към един район или една дър-
жава и броя на присъдените 
сини флагове. Пример за това 
са първенците в класацията 
– Испания (729), Гърция (602), 

Турция (572), Франция (536), 
Италия (509) и Португалия 
(431), които имат най-много 
флагове и се радват на за-
видна посещаемост. 

„Това е дългосрочно дейст-
вие, което можем да иниции-
раме още сега и да започнем 
с малки стъпки, макар слу-
жебният кабинет да е с по-
ограничен хоризонт на дейст-
вие. Целта ни е да покажем 
на света и на нашите гости, 
че България гарантира сигур-
ността и здравето на плажу-
ващите“, отбеляза министър 
Димитров. Концесионерите 
проявиха. интерес към ини-
циативата, като на среща-
та бяха коментирани част от 
общо 33-те критерия, на кои-
то трябва да отговарят, за да 
получат екоетикета.

В Министерството на ту-
ризма стартира работата си 
звено, което ще се занима-
ва с възможностите за кан-
дидатстване на бизнеса от 
сектор „Туризъм“ по про-
грамите на Плана за възста-
новяване и устойчивост. 

За улеснение, повече яс-
нота и достъпност е подгот-
вена и брошура, която ще 
запознава хотелиерите и 
всички туристически пред-
приятия с възможностите 
да участват по-активно в ус-
вояването на европейските 
средства по този уникален 
механизъм за подкрепа. 

С помощта на новото зве-
но и информационни мате-
риали, бизнесът ще бъде 
подпомогнат да се интегри-
ра в европейските програ-
ми и рамки, като правил-
но идентифицира възмож-
ностите за подкрепа по ли-
ния на ПВУ.  

Целта е по-ясно и катего-
рично да бъде изразена по-
зицията на Министерството 
на туризма и да се постигне 
по-голяма видимост по тази 
важна тема.

Най-сериозният проблем е липсата на водни гардове 
Концесионерите на плажове пред министър Димитров: Ново звено в МТ 

улеснява бизнеса 
при 

кандидатстването 
по програмите на 

Плана за 
възстановяване

Петър Русев



През 2020 г. СУ "Нико-
ла Йонков Вапцаров" - Ай-
тос спечели финансиране 
по Национална програма 
"Изграждане на училищна 
СТЕМ среда", в размер на 
300 хил. лв., в раздел „Го-
ляма категория“. Екипът на 
проекта Силвия Павлова, 
Светлана Енева, Даниела 
Николова, Мария Чапано-
ва и Здравко Димов, заед-
но с директора на училище-

то Ирина Вътева създадоха 
концепцията за училищен 
СТЕМ Център за природни 
науки, изследвания и ино-
вации. Още 22-ма учители 
по природни науки и мате-
матика надградиха своята 
квалификация с обучения 
по проекта, осигурени от 
Център за творческо обуче-
ние. До момента, СУ "Нико-
ла Вапцаров" е единствено-
то училище в общината, ко-

ето изгради и откри СТЕМ 
център в голямата катего-
рия проекти.

Тържественото открива-
не на СТЕМ центъра беше 
на 16 септември в двора 
на училището. Гости на съ-
битието бяха Петя Петрова 
- началник на РУО-Бургас, 
представители на Общи-
на Айтос, на Обществения 
съвет и Училищното насто-
ятелство, директорите на 
основни и средни училища 
в общината, учители, уче-
ници, общественици. Гост 
на училището беше и ено-
рийски свещеник Ромил 
Георгиев.

В обновеното СУ "Никола 
Вапцаров" гостите посрещ-
на директорът Ирина Въте-
ва. Според нея, основна-
та цел на проекта за новия 
СТЕМ център е повишава-
не качеството на образо-
ванието на възпитаниците 
на училището. Вътева бла-
годари на МОН и РУО-Бур-
гас за възможността и за 
прекрасната инициатива и 
на Община Айтос - за без-

резервната подкрепа.
"Идеята е на екип от ко-

леги, с които подготвихме 
проекта. В реализацията се 
включиха още много наши 
колеги, ученици и техните 
родители, които взеха ак-
тивно участие с доброво-
лен труд за подготовката на 
терена. Благодаря и на Учи-
лищното настоятелство, ко-
ето съфинансира изгражда-
нето", каза още Вътева.

Изключително просто-
рен, СТЕМ центърът на СУ 
"Никола Вапцаров" обхва-
ща общо девет помещения 
(четири учебни стаи, три 
хранилища, коридор и фо-
айе), обособени в отделно 
крило на последния етаж 
на училището. Помещения-
та са свързани така, че да 
бъдат обединени в нова об-
разователна среда. Тук ще 
се провежда учебната ра-
бота по биология и здрав-
но образование, химия и 
опазване на околната сре-
да, физика и астрономия, 
математика и роботика.

Средата включва чети-
ри многофункционални те-
матични пространства - 
"Живот", "Вещество" "Сили" 
"Сума" с прилежаща лабо-
ратория, прилежаща зона 
за експерименти, методи-
чески кабинет, зони за де-
монстрации, срещи и по-
чивки. Центърът дава въз-
можност за едновремен-
ната работа на най-мал-
ко седем различни групи 
ученици. Общата площ е 
около 450 кв. м. Мебели-
те, оборудването, осветле-
нието отговарят изцяло на 
съвременните изисквания 
за позитивна образовател-
на среда. 

   

ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен
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СУ „Никола Вапцаров“ е единственото училище в общината  
със СТЕМ център в голямата категория проекти

Откриха Центъра с празнична 
програма и с много 
демонстрации в различните 
тематични пространства

Петя Петрова - начал-
ник на Регионалното упра-
вление на образованието в 
Бургас пред НП

- Г-жо Петрова, като на-
чалник на РУО-Бургас това 
ли е първата Ви визита в 
айтоско училище?

- Да, това е първото ми по-
сещение на училище в Ай-
тос. Имах контакти с колега-
та Вътева във връзка с обра-
зователните практики тук, но 
не съм имала възможността 
да посетя училището. Откри-
ването на СТЕМ център в СУ 
"Никола Вапцаров" е добър 
повод да съм тук.

- Какви са първите Ви 
впечатления от първото 
Ви посещение в айтоското 
училище?

- Аз вече ги споделих с ко-
легите, в обръщението ми към 
училищната общност при от-
криването на СТЕМ центъра. 
Впечатлена съм от ентусиа-
зма и енергията на хората, 
които работят и учат тук. До-
като наблюдавах резултата от 
работата им си дадох смет-
ка, че наистина няма значе-

ние, колко голямо или мал-
ко е едно училище, и колко 
централно или в периферия-
та се намира като локация то. 
Значимо е това, което хора-
та в институцията успяват да 
си представят, че е важно за 
тях, и разбира се, да го ма-
териализират. И тук видяхме 
един много добър пример за 
това - как екипът, общността 
е дръзнала да мечтае, и е ус-
пяла да работи и да постигне 
мечтите си...

- Впечатленията Ви от 
старта на учебната година 
в област Бургас?

- Учебната година беше от-
крита във всички образова-
телни институции в областта 
с много вълнение. Видя се до-
брата подготвеност на педа-
гогическата общност. Успях-
ме като регионална структу-
ра да присъстваме на откри-
ването в 15 училища и дет-
ски градини. Защото счита-
ме, че това да работим в съ-
трудничество и да имаме на-
блюдения върху живота в учи-
лищата и детските градини е 
от изключителна важност. За 
да можем да им помогнем да 

споделят практиките си - това 
е основополагащо за промя-
ната, която всички ние очак-
ваме, че ще случат учителите. 
Те имат желанието, необходи-
мите знания, умения. Трябва 
мъничко координация на про-
цесите...

- Което ще е Ваш анга-
жимент?

- Така планираме...
- Навярно ще имате по-

води многократно да посе-
щавате Айтос и общината 
през тази учебна година?

- Вярвам в това. Даже с ко-
легата Вътева споделих, че 
държа, когато организират 
някоя от своите образовател-
ни практики, да поканят ко-
леги от училищата в община 

Бургас и от други общини.
- Какво е пожеланието Ви 

към образователната общ-
ност в община Айтос по по-
вод старта на новата учеб-
на година?

- Считам, че най-важното 
за всички в образователни-
те институции в община Ай-
тос, а и не само, е да имат 
смелостта да експерименти-
рат, да грешат. Защото само 
по този начин можем да раз-
виваме себе си - като опитва-
ме, виждаме грешките си и ги 
коригираме.

Ще очаквам и СТЕМ среда-
та да бъде използвана пълно-
ценно и нямам никакви съм-
нения, че това ще се случи.

НП

Имайте смелостта да експериментирате!
Петя Петрова към образователната общност: 

Петя Петрова - началник на РУО-Бургас

С директора на СУ „Никола Вапцаров“ Ирина Въ-
тева

Продължава на стр. 2



Отново е 15 септември, 
отново е първият учебен 
ден - истински празник в 
ОУ "Христо Ботев", с. Пир-
не. Традиционно началото 
беше поставено с издига-
не на националния трибаг-
реник, тържествено посре-
щане на училищното зна-
ме, последвано от речта на 
Ивелина Кънева - директор 
на училището. Новият ди-
ректор на училището поже-
ла успех на всички по пътя 
към познанието. 

Поздравление по случай 
новата учебна година под-
несоха Мариана Димова - 
зам.-кмет на община Айтос, 
и кметът на селото Манчо 

Железов. Гости на събитие-
то бяха Иван Иванов - пред-
ставител на "Ротари клуб", 
гр. Айтос, Николай Ненков - 
кмет на с. Караново, Мима 
Вълканова - секретар на 
Кметство с. Караново, То-
дорка Димова - секретар на 
НЧ "Петър Житаров 1928", 
с. Караново, Янка Савова 
- секретар на НЧ "Пробуда 
1925", с. Пирне, Ирина Чола-
кова – Петрова, секретар на 
кметство с. Чукарка. 

След официалната част 
програмата продължи с та-
лантливите възпитаници на 
ОУ "Христо Ботев" с. Пирне, 
които с песни, танци и сти-
хове приветстваха първок-

ласниците и направиха деня 
още по-специален. По вре-
ме на откриването на учеб-
ната година беше поставе-

но и началото на благотво-
рителната кампания "Пода-
ри човечност вместо цвете". 
Събраните средства ще бъ-

дат дарени на ученици от об-
щина Карлово.

Текст и снимки: ОУ 
„Христо Ботев“, с. Пирне

100-годишен юбилей от-
празнувала на 9 септември 
т.г. Гюлфере Хашим Юмер 
от с. Мъглен. Пропуснахме 
празненството, за столет-
ницата ни разказа Гюлгад-
ън Лятив, близка на семей-
ството. 

"Като моми в Кърджалий-
ско, откъдето сме преселе-
ни, моята баба и Гюлфере са 
били първи приятелки. Зато-
ва ми е много близка - тя ми 
е като баба. По паспорт е 
родена на 9 септември 1922 

г., но 80-, 90-годишни хора от 
Мъглен казват, че със сигур-
ност баба Гюлфере е по-въз-
растна. Когато са били деца, 
Гюлфере вече била 25-30-го-
дишна жена", разказва Гюл-
гадън.

За столетницата се гри-
жи една от дъщерите й - до-
шла си от Турция. Често я 
посещава и другата й дъще-
ря, която живее в с. Драга-
ново. И правнучката е око-
ло нея. Баба Гюлфере има 
общо седем деца, осмото се 

споминало съвсем малко. 19 
са внуците й, 29 - правнуци-
те. Всички, които са в село-
то или наблизо, я наглеждат, 
радва се и на вниманието на 
съседи и приятели.

"Доскоро скубеше плеве-
лите около плочките в дво-
ра, за възрастта си е подвиж-
на, не е на легло", обяснява 
още Гюлгадън, която е сред 
най-честите гости в дома на 
дълголетницата. И охотно 
разкрива рецептата на баба 
Гюлфере за дълголетие - козе 

мляко, извара, спокойствие 
и силна храна.

"Обича живота, но поняко-
га иска "да се простим, че от 
една софра хляб ядяхме". Да, 
хубаво беше това време, хо-
рата бяха по-добри и по-сго-
ворни", казва още Гюлгадън, 
която всъщност е кръстена 
Гюлханъм, но в кметството 
вместо "х", написали "г", на-
учаваме още от отзивчивата 
мъгленката.

НП

Айтоската 2021-ва на страниците 
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Има възможност за из-
ползването на различни ви-
дове приложен софтуер и 
мобилни приложения като 
управление на видеомикро-
скоп, симулация на експе-
рименти, създаване на визу-
ализации и компютърни мо-
дели и др. Гостите бяха изне-
надани от серия демонстра-
ции, проведени от ученици и 
учители в различните СТЕМ 
пространства.

Освен за учебното съдър-
жание по общообразовател-
на подготовка, Центърът ще 
служи и за работата по раз-
ширена подготовка, както 
и за извънкласни дейности 
Методите на преподаване 
ще са на проектно-базира-
но и проблемно-базирано 
обучение и дизайн на учеб-
ното съдържание по метода 
“отзад напред” (Backwards 
design).

Домакините нагледно по-
казаха, че СТЕМ Центърът 
по природни науки, изслед-
вания и иновации ще даде 
възможност на учениците да 
работят в напълно нова за 
тях среда, и в същото време 
подходяща за учене и преби-

ваване в училище. 
"Вярвам, че работата в ин-

тегрираната учебна среда за 
решаването на действителни 
казуси, проблеми, разработ-
ването на индивидуални и ек-
ипни проекти ще даде повече 
свобода на учениците за лич-

ностна изява. Тук всеки уче-
ник ще може да учи и работи 
по начин, удачен за него са-
мия, което ще доведе до из-
ява и положителна нагласа 
към учебната работа", каза 
за НП Ирина Вътева.

НП

СУ „Никола Вапцаров“ е единственото 
училище в общината със СТЕМ център 

в голямата категория проекти
Продължение от стр. 1

ДО УЧАСТНИЦИТЕ В СЕКЦИОННИ ИЗБИРАТЕЛНИ 
КОМИСИИ ЗА ОБЩИНА АЙТОС

С Ъ О Б Щ Е Н И Е
Във връзка с провеждането на избори за Народно съ-

брание на 02 октомври 2022 г., информираме участни-
ците в СИК, че обучението на СЕКЦИОННИТЕ ИЗБИРА-
ТЕЛНИ КОМИСИИ ще се проведе на 24 септември 2022 
г. (събота), от 14.00 часа, в НАРОДНО ЧИТАЛИЩЕ „Ва-
сил Левски 1869 “ гр. Айтос.

На интернет страницата на община Айтос – aytos.bg, 
в секция „Избори 2022“ ще бъде публикуван линк за 
обучението, чрез който членовете на СИК могат да се 
включат онлайн.

На 14 септември 2022 г. във фоайето на Община Айтос беше инсталирана машина 
за тестово гласуване. Машината ще бъде на разположение на желаещите да се тест-
ват преди парламентарния вот на 2 октомври 2022 г., до 29 септември, в часовете от 
10.00 до 17.00 часа.

Тестово гласуване с машина има и в населените места на общината. Графикът е обя-
вен от кметовете по места.

НП

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

100 години по паспорт празнува 
Гюлфере Хашим от Мъглен
Според възрастни мъгленци, годините на баба Гюлфере са повече от сто

Баба Гюлфере (в средата) празнува

С нов директор откри новата учебна година ОУ „Христо Ботев“ в Пирне
Специален гост на празника беше зам.-кметът на община Айтос Мариана Димова

Директорът на ОУ „Хрис-
то Ботев“, с. Пирне - Ивели-
на Кънева

АЙТОС ПРАЗНУВА 114 ГОДИНИ ОТ 
ОБЯВЯВАНЕТО НА НЕЗАВИСИМА БЪЛГАРИЯ

НА 22 СЕПТЕМВРИ 2022 Г. ОТ 10.00 ЧАСА
НА ПЛОЩАД „СВОБОДА“

ПРОГРАМА:

10.00 часа
Ритуал за издигане на националното знаме
Празнично обръщение на кмета Васил Едрев към граж-

даните на Община Айтос.

10.30 часа
Концерт "20 години Детски танцов състав "Тракийче", 

с участието на Танцов клуб "Генгер" - Ръководител Ро-
сица Кавръкова

Тестово гласуване с машина в 
Община Айтос - до 29 септември



През м. септември при-
ключиха дейностите по ре-
монта на Дома за стари хора 
в Айтос. Боядисани са всич-
ки стаи, коридорите и общи-
те зали, обновени са сервиз-
ните помещения. Година-две 
по-рано, отново по общински 
проект, беше санирана и бо-
ядисана сградата на Дома в 
парк "Славеева река". 

Според директора Лилия 
Николова, цялостното обновя-
ване предстои - по проект за 
ново обзавеждане на Дома. В 
същото време, в национален 
план има идея за нова орга-
низация и структуриране на 
старческите домове. Все още 
не се знае какво точно ще се 
случи с дома в Айтос. Идея-

та е създаването на по-мал-
ки домове, с по 20 до 100 оби-
татели, като важните условия 
ще са сградата да е подходя-
ща за възрастни хора, а бро-
ят им да предполага по-добро-
то предоставяне на социална-
та услуга. Най-общо това оз-
начава преструктуриране или 
смяна на сградата, предвид 
броя на обитателите и услови-
ята във всеки конкретен дом. 
Засега се работи по идеята, 
без да е ясно кога и дали ще 
бъде осъществена на практи-
ка. Но Лилия Николова е оп-
тимист. "Имам надежда, че 
държавата по друг, по-пози-
тивен начин гледа на социал-
ните услуги".

Айтоският дом има един 

проблем - липсата на достъп-
на среда. Към него Николо-
ва прибавя и отдалеченост-
та от града - проблем, кой-
то ежедневно поставят оби-

тателите. "Харесва им, 
че сме сред природа-
та, но ако има магазин-
че тук, на 10-20 м, ще е 
най-добре. Но пробле-
мът не е маловажен, 
предвид цената на так-
сито и трудностите при 
придвижването на ста-
рите хора", казва ди-
ректорката.

Неведнъж решавала 
да организира превоз 
до града с конкретна 
цел - примерно, всяка 
сряда на пазар. Идеята 
въодушевявала всички, 
дни наред планираното 
пътуване било тема на 
разговори. Но идвала 
срядата и от 20 мера-
клии да пътуват органи-
зирано, в автобуса вли-
зали двама. И тези два-
ма - пооглеждат паза-

ра, влизат в аптеката и казват 
- хайде да се връщаме...

Преди ковид пандемията 
ръководството редовно ор-
ганизира екскурзии, едната 
чак до Черноморец - с пикник 
на морския бряг. "Много им 
беше интересно, но истината 
е, че с напредването на годи-
ните те стават все по-болни. 
Преди време имаше по-мла-
ди хора - ако направим сега 
екскурзия, желаещите ще са 
най-много петима", пресмята 
Николова.

Според изискванията, в 
Дома не се приемат лежащо 
болни, но с времето много от 
обитателите остават на легло. 
За тях се подготвят докумен-
ти за специализиран дом, но 
процедурата е мудна. Голя-
ма част от болните пък и не 
искат да се преместят в друг 
дом, защото са живели тук по 
5-10 години. А има и възраст-
на дама, която е в Дома в Ай-
тос от цели 17 години. "Тя не 
иска и да мръдне оттук, има ни 
като семейство. И не само тя. 

Екипът е в Дома от понедел-
ник до петък, в събота и не-
деля почиваме. Става така, 
че все едно и те са на работа 
с нас - в събота и неделя и те 
почиват. А в понеделник, все 
едно, че започваме работния 
процес заедно", разказва още 
Николова.

Според обитателите, до-
мът е прекрасен, сред пре-
красна природа. И животин-
ките на зоопарка ги радват - 
на една ръка разстояние са. 
Няма да е истина ако кажем, 
че животът тук не е интере-
сен. Сега, на обитателите им 
предстои пикник в пикник зо-
ната на парка. Съвсем скоро 
имали и зареждаща визита - 
млади хора от Бургас ги из-
ненадали с дарения и внима-
ние. Поискали да се срещнат 
с възрастните, да им засви-
детелстват уважение и да ги 
зарадват. "Дойдоха сутрин-
та, донесоха страшно много 
домашно приготвена храна 
и подаръци. Това не беше се 
случвало. Всички наши гости 
бяха на възраст до 35 години", 
спомня си Николова.

Разпънали маси на двора, 
млади и стари насядали око-
ло тях. Опознали се, почер-

пили се - от сутринта чак до 
обед. "Не искаха да си тръг-
ват - имаше много разгово-
ри, много снимки, много въл-
нение...", усмихва се дирек-
торката.

В живота на този микро-
свят, който всички знаем като 
Дом за стари хора в Айтос 
има и хубави, и не толкова 
хубави моменти. Има празни-
ци, болести, преплетени съд-
би. Лилия Николова е тук, за 
да чуе всеки. Знае човешките 
им истории, споделя тегобите 
им, влиза в тона им. Познава 
отношенията, даже любовни-
те им трепети - чисти, плато-
нически, по тийнейджърски 
вълнуващи...

Не всеки би могъл да влезе 
в "тона" на тази общност и да 
има търпението, силите и же-
ланието да диктува спокойна-
та и приятна атмосфера. Ли-
лия Николова го прави - с такт 
и обич към обитателите. А от-
говорът й на всички ласкави 
оценки, че е уравновесена 
личност и прекрасен ръково-
дител, е лаконичен: "Несрав-
нимо е чувството, когато ня-
кой застане пред теб и поис-
ка да те прегърне...."

НП

Красимира СОТИРОВА

Изключително тържестве-
но започна новата учебна 
година в ОУ "Св. св. Кирил 
и Методий", с. Карагеоргие-
во. Началото на празничния 
концерт поставиха най-мал-
ките ученици, които за пър-

ви път прекрачиха училищ-
ния праг. Първокласниците 
с класен ръководител Лиля-
на Стойнова бяха подготви-
ли рецитал със стихове, пос-
ветени на училището. Те сим-
волично бяха посрещнати от 
по-големите си съученици от 
втори клас, които им дадоха 

ценни съвети. Специално об-
ръщение към ученици, роди-
тели и гости отправи дирек-
торът на учебното заведение 
Силвия Томова. 

По време на откриване-
то на учебната година беше 
даден и стартът на благотво-
рителна кампания в помощ 

и подкрепа на учениците от 
пострадалите от наводнени-
ята населени места в община 
Карлово. В рамките на една 
седмица в ОУ "Св. св. Кирил 
и Методий", с. Карагеоргие-
во ще бъде поставена бла-
готворителна кутия, а събра-
ните средства ще бъдат даре-
ни на учениците от село Ка-
равелово. 

Община Айтос усмихна пър-

волаците с полезни подаръци 
- всеки от малчуганите получи 
комплект с най-необходимите 
учебни пособия и материали, 
грижливо подредени в папка 
с общинското лого.

Гости на откриването на 
учебната година в ОУ "Св. св. 
Кирил и Методий" бяха кме-
тът на село Карагеоргиево 
Метин Латифов, представите-
ли на Община Айтос и Ротари 

клуб Айтос, родители и жите-
ли на селото. Специален поз-
драв към тях отправиха всич-
ки ученици от учебното заве-
дение. За първи път в праз-
ничната програма участие 
взеха децата от новосформи-
рания Клуб по спортна акро-
батика към учебното заведе-
ние "Ейнджълс".

НП

Айтоската 2021-ва на страниците 
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С благотворителна кампания стартира 

учебната година в Карагеоргиево 
Събраните средства ще бъдат дарени 
на учениците от село Каравелово

Директорът Лилия Николова: 
Несравнимо е чувството, когато някой застане 
пред теб и поиска да те прегърне...



На 17 септември, общо 546 
човека се включиха органи-
зирано в националната кам-
пания на bTV Media Group 
„Да изчистим България заед-
но - 2022 г.“ на територията на 
община Айтос. Екологът на 
Общината ст. експерт Катя 
Иванова координираше по-
чистването на определените 
райони. Дни преди инициа-
тивата, Общинската админи-
страция се обърна с апел и 
към гражданите да почистят 
прилежащите територии към 
дворовете си, зелените пло-
щи и междублоковите прос-
транства, детските площадки 
и местата за отдих.

Чували с логото на кам-
панията и ръкавици бяха 
предоставени от bTV Media 
Group и ПУДООС, чрез РИ-
ОВС - Бургас. Община Айтос 
също осигури чували и ръка-
вици, които бяха раздадени 
на училища, организации и 
граждани. До вечерта на 17 
септември пълните с отпадъ-
ци чували бяха транспорти-
рани до депо Братово от ав-
томобилите на "Комунал сер-
виз" ООД.

Дворът и районът около 
училището и пътят за село 
Малка поляна - това беше те-
риторията, почистена от 55 
учители и ученици на Профе-
сионалната гимназия по сел-
ско стопанство "Златна нива" 
в Айтос, водени от директора 
Таню Чакъров.

Най-организирана и мно-
гобройна беше групата, ко-
ято почисти двора и района 
около Средно училище "Ни-
кола Й. Вапцаров" - гр. Айтос. 
Директорът Ирина Вътева, 
всички зам.-директори, учи-

тели, ученици, между които 
и дванадесетокласници, по-
мощен персонал и родители - 
общо близо 130 души, почис-
тиха обширната територия до 
и около училището. 

Общинският координатор 
разясняваше на всяка от гру-
пите идеите на кампанията. 

"Важно е да изчистим за един 
ден България, но по-важно е 
всеки ден да пазим средата, 
в която живеем, от отпадъци", 
беше посланието на Иванова 
към ентусиастите.

Четирите четвърти класо-
ве, техните преподаватели и 
зам.-директорът Красимир 

Иванов, общо 78 души от СУ 
"Христо Ботев" - Айтос, тази 
година решиха да почистят 
един от градските райони, 
който ежедневно се посе-
щава от стотици граждани - 
районът около „МЦ І“ ЕООД, 
(бившата поликлиника). Най-
малките участници в кампа-

нията в града напълниха де-
сетки чували и ги подредиха 
на определените за извозва-
не места.

В събота в медийната ини-
циатива се включиха и чети-
ри от населените места на 
общината. В с. Карагеорги-
ево 35 учители, родители и 

ученици почистиха двора 
и района около ОУ "Св. св. 
Кирил и Методий". В с. Пир-
не пожелалите да почистят 
двора и района около Ос-
новно училище "Христо Бо-
тев" бяха 30.

100 души, ръководени от 
директора Дора Русинова, 
сложиха ръкавици и тръгна-
ха с чували да почистят дво-
ра и района около Основно 
училище "Светлина" в с. То-
полица. Включиха се много 
родители, почти всички учи-
тели и немалко ученици.

Дворът и районът около 
ОУ "Христо Ботев" с. Мъг-
лен беше изчистен от учите-
ли, ученици и родители, на-
чело с директора Зорка Пе-
ткова, ден по-рано - на 16 
септември. Освен че съби-
раха отпадъци и пометоха, 
децата с голямо желание се 
включиха и в още една учи-
лищна инициатива - засаж-
дането на цветя в училищ-
ния двор.

„Кампанията в община Ай-
тос приключи успешно. Из-
возени бяха всички чували 
с отпадъци, чисти са терито-
риите, на които се работеше 
организирано“, обобщи еко-
логът. "Участниците в кампа-
нията демонстрираха своя-
та активна гражданска по-
зиция и ангажираност с ка-
узата „Чиста околна среда 
за нас и следващите поко-
ления“. Поднасям благодар-
ността на Община Айтос към 
всеки един от 546-те участни-
ци", коментира за НП на фи-
нала на инициативата кметът 
Васил Едрев.

НП
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546 деца и възрастни участваха организирано в кампанията 

на bTV Media Group „Да изчистим България заедно 2022“ 

На 17 септември деца, родители 
и целият колектив на детска гради-
на "Славейче" - Айтос се включиха 
в Десетото юбилейно издание на 
кампанията "Да изчистим България 
заедно". Кампанията цели да събу-
ди самосъзнанието и доброволче-
ското мислене, и всичко това - в 
името на каузата за една по-чиста 
околна среда. 

„За нас тази кауза е особено ва-
жна, защото така се възпитават де-
цата“, обясни директорът на дет-
ското заведение Росица Димитро-
ва. "Приемаме с отговорност пос-
ланието и смисъла на кампания-
та, защото ние като образовател-
на институция възпитаваме бъде-

щото поколение. В тази насока по-
лагаме усилия, за да могат деца-
та да пазят природата чиста и да 

предават напред екоидеите. Цел-
та е да знаят, че където и да оти-
дат, трябва да съхраняват чистота-

та навсякъде около тях", каза още 
директорката. 

„Целият екип на ДГ "Славейче" - 

С усилията на „сговорната дружина“ на  
ДГ „Славейче“ - чиста и цветна детска градина

Директорът Росица Димитрова - 
примерът е важен!

„Ние сме номер едно!“ категорични са близо 130-те представители на СУ „Никола Й. Вапцаров“ - Айтос

Като жест към медиците и техните пациенти, четвъртоклас-
ниците на СУ „Христо Ботев“ и техните учители избраха да по-
чистят района около поликлиниката.

Няколко групи доброволци от ПГСС „Златна нива“ 
основно изчистиха не само училищната територия, 
но и обширен район около пътя за с. Малка поляна

Една от групите на ОУ „Св. св Кирил и Ме-
тодий“ с. Карагеоргиево, която почисти Мно-
гофункционалния спортен комплекс в двора 
на училището

И в с. Тополица учители, ученици и роди-
тели на ОУ "Светлина" почистваха заедно

На финала в ОУ „Христо Ботев“, с. 
Пирне всички са доволни от резултата

Първи в кампанията, още на 16 сеп-
тември, се включиха учителите, ученици-
те и родителите на ОУ „Христо Ботев“, с. 
Мъглен

Айтос изказва своята безкрайна благодар-
ност към нашите прекрасни родители. Вие 
доказахте, че с общите усилия на една сго-
ворна дружина резултатът е чиста, цветна и 
забавна детска градина. Благодарим за до-
брото настроение, безбройните усмивки, за-
реждащите емоции и многото работа, която 
свършихме днес!“

ДГ "Славейче" - 
град Айтос



Георги РУСИНОВ

Украински мигранти – 
прави и корави мъже, са 
намерили препитание, до-
като се укриват у нас от 
войната в родината им. 
Станаха каналджии и пре-
возват нелегално мигран-
ти от арабския свят. 

Двама от тях – Олег 
Корж и Демиян Дерели-
ев, показаха изключител-
но арогантно поведение в 
кулоарите на съда, псу-
вайки и показвайки сред-
ни пръсти на съдебните 
репортери, отразяващи 
заседанието, в което се 
гледа мярката им за неот-
клонение. 

Двамата бяха изпрате-
ни в ареста от съдия Мар-
тин Баев, който в зала им 
обясни, че това се налага, 
тъй като са опитали да из-
бягат от полицията при 
задържането им. Корж и 
Дерелиев дали абсурдно-

то обяснение, че не зна-
ели, че е незаконно да 
превозваш мигранти и че 
ги качили на стоп. За цел-
та обаче те наели бус. Съ-
дия Баев обясни още, че 
става въпрос за участие в 
добре организирана ка-
налджийска схема с учас-
тници, както от България, 

така и от чужбина. 
Тъй като двамата нямат 

постоянен адрес в Бълга-
рия, съдът прецени, че 
има реална опасност да 
се укрият. Точно минути 
след като съдия Баев им 
обясни, че в момента об-
ществеността гледа с из-
ключително лошо око на 

престъпленията с канал-
джийство, във връзка с 
трагичната смърт на два-
мата бургаски полицаи – 
Атанас Градев и Йордан 
Илиев, които бяха блъс-
нати от сирийски канал-
джия, Корж и Дерелиев 
показаха благодарността 
си към българските граж-
дани чрез псувни и сред-
ни пръсти към журнали-
стите. За провокация не 
може да става и дума, тъй 
като репортерите стояха 
настрани, докато наглите 
каналджии бяха конво-
ирани от съда към ареста 
в Бургаския затвор.

Работният ден на съдия 
Баев обаче продължи с 
още две мерки за неот-
клонение на каналджии. 
Последваха още двама 
украинци – Андрий Дро-
нов и Артур Шелаг. За 
разлика от сънародници-
те си, те показаха смире-
ние в съда, като признаха 
вината си и изразиха съ-
жаление. И те обаче посо-
чиха, че не знаели, че е 
незаконно да превозваш 
мигранти. Дори поискаха 
от съда да покаже сниз-
хождение към тях и да ги 
пусне. И двамата живеели 
под наем в Слънчев бряг. 

Съдия Баев и тук бе ка-
тегоричен, че налице са 
всички предпоставки за 
взимане на най-тежката 
мярка за неотклонение, а 
именно задържане под 
стража. В мотивите си в 
общи линии той посочи 
същото, което каза и на 
Корж и Дерелиев. 

Дронов и Шелаг са за-
държани на 14 септември 
в бургаския квартал „По-
беда“, докато превозвали 
15 нелегални мигранти, 
които посочили, че са от 

Сирия. Сред тях имало и 
непълнолетни, както и 
един малолетен. Чуждите 
граждани са били натъп-
кани в лек автомобил 
„Фиат“ и тежкотоварен 
автомобил „Пежо“. 

Доказателство за из-
ключително засиления 
мигрантски натиск към 
страната ни се вижда от 
натовареността на поли-
ция, прокуратура и съд. В 
рамките само на час съ-
дия Баев трябваше да от-
съди три мерки за неот-
клонение. След двете ук-
раински двойки последва 
и румънският гражданин 
Аким Бонкулеску. В куло-
арите той се появи усмих-
нат, а в залата заяви, че 
много съжалява, както и 
че е баща на три деца. Ру-
мънецът също така бил 
осъждан за кражба в ро-
дината си. Няма адрес в 
България.

Представителят на Дър-
жавното обвинение обяс-
ни, че Бонкулеску трябва 
да бъде задържан, тъй ка-
то имало опасност да се 
укрие от правосъдието, 
след като няма постоянен 
адрес у нас. Дори и слу-
жебният му защитник зая-
ви, че има достатъчно до-
казателства, че той е из-
вършил престъплението, 
в което е обвинен и зато-
ва ще остави на съда да 
прецени каква мярка да 
му бъде наложена. 

Припомняме, че за 
престъпления от този вид 
наказанието е затвор от 1 
до 6 години и парична 
глоба. След смъртта на 
полицаите обаче у обще-
ството се надигна огро-
мно недоволство за ни-
ските присъди, с които 
каналджии се измъкват, а 

някои от тях като украин-
ката Алла Гарбар – с ус-
ловни. Самата тя бе хва-
ната в трафик на нелегал-
ни мигранти едва 15 дни 
след като се разминава с 
условна присъда от съда 
в Трън. Обществото на-
стоява за по-тежки при-
съди за каналджиите, ко-
ито всекидневно обика-
лят по пътищата на стра-
ната заради огромния на-
тиск откъм границата с 
Турция. 

Бонкулеску е друг при-
мер за превоз на голяма 
група мигранти. Той е бил 
задържан от органите на 
реда на пътя Малко Тър-
ново – Бургас, превозвай-
ки 44 нелегални мигранти, 
представили се за сирий-
ци и иракчани. Те били 
натъпкани в кемпер с ру-
мънска регистрация. 

Очевидно множество 
чужденци като украинци 
и румънци, а и не само, са 
превърнали каналджий-
ството в доходоносен 
бизнес у нас поради въз-
можността за правене на 
бързи пари и ниски при-
съди. Лошото е, че в пове-
чето случаи биват залавя-
ни само шофьорите, но не 
и мозъците на организа-
циите. Преди дни от Ра-
йонна прокуратура – Бур-
гас съобщиха за общо ос-
ем, задържани за до 72 
часа каналджии, сред ко-
ито четирима българи и 
по един гражданин на 
Молдова, Беларус, Ита-
лия и Сирия. От шестте 
образувани досъдебни 
производства става ясно, 
че са подпомогнати общо 
62 нелегални мигранти да 
преминат територията на 
България в посока Запад-
на Европа.

Чужденци обърнаха каналджийството  
в доходоносен бизнес у нас

„Черноморски фар“

Сириецът, управлявал 
автобуса с мигранти от ка-
тастрофата с двама заги-
нали полицаи, е пълноле-
тен. Роден е през 2004, а 
не през 2007 г., както твър-
деше досега. Информаци-
ята е от власти в Турция и 
Сирия, съобщи на брифинг 
в петък Сийка Милева, го-
ворител на главния проку-
рор, цитирана от Нова ТВ.

Тя обясни още, че данни-
те за възрастта на Омар 
Мохамад Али Абдан са до-
казани и от експертиза, 
направена у нас. Тя включ-
вала образна диагностика, 
рентгенови снимки на ръ-
цете, таза и костите. 

От държавното обвине-
ние заявиха още, че в хо-
да на досъдебното произ-
водство се разследва и 
версията за терористичен 
акт. Разпитани са около 50 

свидетели, назначени са 
множество експертизи, 
изискана е информация от 
мобилните оператори в 
страната.

След доказване на въз-
растта на Омар Абдан об-
виненията към него ще бъ-
дат преквалифицирани. 
Така, ако бъде признат за 
виновен, той може да по-
лучи наказание от 15 до 20 
години затвор или до жи-
вот. 
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ТемидA

Прокуратурата: Шофьорът  
на автобуса, убил двамата 

полицаи, е пълнолетен

ОБЯВА

Във връзка с чл. 4, ал. 2 от  Наредбата за условията и реда за 
извършване на оценка за въздействието върху околната среда, 

Георги Проданов Костадинов
ОБЯВЯВА:

инвестиционно намерение за строителство на Постройка за ин-
вентар-допълващо застрояване в ПИ с идентификатор 
87655.501.505 (УПИ ХХ-37, кв. 7) по КК на с. Ясна поляна, Общи-
на Приморско, Област Бургас

за РЕКЛаМа 
056 82 54 35 
0878 424 698
www.faragency.bg

4 Нагли украински 
трафиканти псуват  
и показват средни 
пръсти в съда

4 Само в рамките  
на час Районен съд -  
Бургас изпрати 
петима в ареста



Инж. Петър Кънев: Важно е  
да има Кабинет след 2 октомври

„Черноморски фар“

Кандидатите за народни 
представители от Коали-
ция „БСП за България“ 
инж. Петър Кънев - водач 
на листата за предстоящи-
те парламентарни избори, 
Станимир Баев, Стойко 
Танков и Стоян Крушков, 
придружени от общинския 
лидер на социалистите в 
Бургас Живко Господинов, 
посетиха Малко Търново и 
се срещнаха с жители на 
града. Георги Бъклев, об-
щински председател на 
БСП, представи присъст-
ващите и накратко постави 
акцент върху най-важните 
приоритети, които стоят 
пред Коалицията във връз-
ка с провеждането на из-
борите.

„Важно е да направим 
правителство след 2 октом-
ври“, подчерта инж. Петър 

Кънев. Той каза, че в своя-
та предизборна платформа 
от БСП отново наблягат на 
социалните въпроси и при-
помни, че партията работе-
ше стабилно. „Ако БСП не 
беше в управлението, ня-
маше да бъдат налице по-
следните социални придо-
бивки“, заяви инж. Кънев. 
Той благодари за подкре-
пата и призова Коалиция 
„БСП за България“ да бъде 
подкрепена отново.

Станимир Баев изрази 
своето удовлетворение, че 
името му стои в листата ре-
дом с доказани професио-
налисти и призова за ак-
тивно гласуване в деня на 
вота.

„Пет са стратегическите 
задачи, които сме си по-
ставили – да се справим с 
енергийната криза, да про-
дължим със социалната по-
литика и да бъдем силния 

вектор в това направле-
ние, да премахнем пазар-
ния механизъм в образова-
нието и в здравеопазване-
то. Ще се стремим и към 
нова икономическа поли-
тика, която да е насочена 
към дребния и средния биз-
нес, към местното произ-
водство. Не на последно 
място поставяме и ефек-
тивната съдебна рефор-
ма“, каза Стойко Танков.

Присъстващите постави-
ха за обсъждане много въ-
проси от местен характер, 
сред които демографската 
криза в района, трудности-
те в сферата на образова-
нието и необходимостта от 
осигуряване на качествено 
здравеопазване. Те отпра-
виха призив към кандида-
тите за народни предста-
вители в бъдеще да поло-
жат усилия за тяхното раз-
решаване.

Ще остане ли Бургас  
без екипи на Спешна помощ?

Стра ни ца 10 20-26 СЕПтЕМВри 2022

ПолитикА
„Черноморски фар“

Има реална опасност от 
1 октомври Бургас да оста-
не без екипи на Спешна 
медицинска помощ. За то-
ва сигнализира пред об-
щинската организация на 
ГЕРБ Климентин Милчев – 
председател на местната 
синдикална структура на 
Центъра за спешна меди-
цинска помощ към КНСБ.

Проблемът идва от ко-
лективния трудов договор 
в отрасъл „Здравеопазва-
не“, който беше подписан 

с бившия министър Асена 
Сербезова на 12 април та-
зи година. Според доку-
мента възнагражденията 
на шофьорите на линейка 
се изравняват с тези на 
санитарите, а фелдшерите 
ще вземат колкото меди-
цинските сестри.

Малко преди това в На-
родното събрание е внесе-
на подписка с близо 10 000 
гласа от цялата страна с 
искане категорията на труд 
за служителите на ЦСПМ 
да бъде променена от тре-
та на втора. Тогавашният 

председател на Здравната 
комисия обаче не е проя-
вил желание да я разгле-
да. 

Хората са огорчени от 
подценяването на труда 
им и споделят, че се нала-
га да работят на няколко 
места, за да могат да по-
срещат елементарните си 
битови потребности. Те 
припомнят, че при упра-
влението на ГЕРБ работе-
щите в сектора са получа-
вали ежегодно увеличение 
на възнагражденията от 
10%. Сега обаче този сти-

мул е спрян, а предвид 
растящата инфлация, фи-
нансовото им положение 
става все по-нестабилно.

Само от началото на та-
зи година четирима души 
са напуснали структурата 
на Спешна помощ в Бургас 
заради ниското възнаграж-
дение. Към момента още 
няколко човека са заяви-
ли, че ще си подадат мол-
бите за освобождаване.

Известно е, че екипите 
на Спешна помощ в Бургас 
и областта не стигат. Тери-
торията на община Бургас 

се обслужва от шест ли-
нейки, едната от които е 
трупна. За цялата област 
специализираните меди-
цински автомобили са ед-
ва 20 на брой.

За изминалата година 
общият пробег на линейки-
те е бил 1 500 000 км, което 
води до голяма амортиза-
ция и разход на гориво. 
Освен това районните 
спешни центрове са натру-
пали 250 000 лв. задълже-
ния от сметки за наеми и 
консумативи.

Общинската организа-

ция на ГЕРБ е изключител-
но притеснена от опас-
ността Бургас и областта 
да останат без екипи на 
Спешна помощ. Настоява-
ме да се вземат спешни и 
адекватни мерки, за да се 
реши въпросът. 

Не се оправдават очак-
ванията, че след края на 
активния летен сезон нато-
варването на спешните 
екипи по Черноморието ще 
спадне. По всичко личи, че 
проблемите се задълбоча-
ват и напрежението може 
да ескалира. 

„Черноморски фар”

Няма общество, което 
да е имало просперитет, 
ако има разделение. На-
против, за да има проспе-
ритет, е нужно обедине-
ние. Това заяви председа-
телят на ДПС Мустафа Ка-
радайъ на предизборна 
среща в Руен.

Той бе посрещнат с ап-
лодисменти, а речта му 
изслушана с внимание.

„Вече е ясно обаче, че 
никой самостоятелно ня-
ма да може да направи 
правителство. Тогава на-
къде са тръгнали?“ – попи-
та Карадайъ.

„Другите пък казват, че 
след 3 месеца пак ще хо-
дим на избори. Защо тога-
ва си дошъл да ни искаш 
гласа? Това е безотговор-
но поведение при наличи-
ето на каскадата от кризи 
в държавата“, категоричен 
бе лидерът на ДПС.

„Най-напред трябва да 
се реши политическата 
криза - заяви Карадайъ. - 
Защото за преодоляване-
то на останалите кризи - 
икономическа, енергийна, 
социална, финансова, 
здравна, са нужни полити-
чески решения.

За да се случи това оба-
че най-напред трябва да 
се реши политическата 
криза - заяви Карадайъ. - 
Защото за преодоляване-
то на останалите кризи - 
икономическа, енергийна, 
социална, финансова, 

здравна, са нужни полити-
чески решения.“

Той припомни, че когато 
ДПС са били във властта 
България е получавала ев-
ропейски средства по раз-
лични програми. 

„60 милиарда стоят в 
Брюксел, а ние не ги взи-

маме“, възмути се лидерът 
на ДПС.

„ДПС, когато участва 
във властта, има разписа-
ни програми и евросред-
ствата са в България, ко-
гато не сме във властта - 
програми няма“, категори-
чен е той.

Вече е ясно, че никой 
самостоятелно не може  

да направи правителство

Мустафа Карадайъ в Руен: 

„В каскада от кризи е безотговорно да казваш, че след 
три месеца отново ще се ходи на избори“, заяви той

Със симпатизанти



„Черноморски фар“ 
Снимки: БФХГ

Ансамбълът на България 
спечели златните медали 
на финала на три ленти и 
две топки на Световното 
първенство по художестве-
на гимнастика в "Арена Ар-
меец" в София. 

Тимът в състав Женина 
Трашлиева, Рейчъл Стоя-
нов, София Иванова, Мар-
гарита Василева, Камелия 
Петрова и Радина Томова 
изигра отлично композици-
ята си. Българките получи-
ха оценка от 33.300 точки, 
от които 16.500 за трудност, 
8.600 за артистичност и 
8.200 за изпълнение.

Възпитаничките на Весе-
ла Димитрова спечелиха 
абсолютната световна тит-
ла в многобоя в петък пред 
родна публика, както и 
олимпийска квота за Игри-

те в Париж 2024. Така бъл-
гарките направиха страхо-
тен дебют - два златни ме-
дала.

„И както в предишния ан-
самбъл, спечелил първо 
място на олимпиадата в 
Токио, имахме прекрасна-
та Стефани Кирякова, та-
ка в новия състав отново 
блести бургаска грация! 
Браво на нашата Женина 
Трашлиева и на останали-
те нови златни момичета 
на България!“, изразси ра-
достта си кметът на общи-
на Бургас Димитър Нико-
лов.

На второ място на ленти 
и топки е Италия с 31.450 
точки, а бронзовите отли-
чия спечели Азербайджан 
с 30.750 точки.

На финала на пет обръча 
България остана на осмо 
място в класирането. Бъл-
гарките допуснаха грешки 

при изпълнението си и по-
лучиха оценка от 31.400 точ-
ки, от които 15.500 за труд-
ност, 8.350 за артистичност 
и 7.550 за изпълнение.

Световната титла на пет 
обръча спечели ансамбъ-
лът на Италия с 34.950 точ-
ки, след като игра без 
грешка. На втора позиция 
е Израел с 34.050 точки, а 
на трето Испания с 33.800 
точки.

Италианките останаха 
без олимпийска квота след 
четвъртото място в много-
боя, но завоюваха злато и 
сребро. Тимът на Испания 
пък допусна груби грешки 
на ленти и топки.

"Арена Армеец" бе пълна 
до краен предел, за да под-
крепя гимнастичките. Сред 
официалните гости бяха пре-
зидентът на ФИГ Моринари 
Ватанабе и министърът на 
спорта Весела Лечева.

СКАНДАЛ

Грацията Женина Трашлиева спечели два 
златни медала от Световно с ансамбъла
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„Черноморец“привлече още едно 
ново попълнение това лято. Тимът 
се подсили с американското крило 
Джъстин Уотс.

Баскетболистът е роден на 1 юли 
1990 г. в Дърам, САЩ. Висок е 196 
см.

Завършва колежа в Северна Ка-
ролина, като четири години защи-
тава екипа на тима в NCAA.

Професионалната му кариера пре-
минава през отбори от Австралия, 
Мексико, Япония, Уругвай, Нидер-
ландия, Полша, Катар, Литва, Швей-
цария и Филипините.

За последно играе в Донар Гро-
нинген от Нидерландия, където през 
сезон 2021/2022 средните му пока-
затели за 19 мача в местното пър-
венство са 7.7 точки и 3.3 борби.

„Акулите“ привлякоха 
американско крило

Чф

нова бургаска гордост

Георги рУСинОВ

Мъжкият отбор на „Дея спорт“ (Бур-
гас) започнаха с победа подготовката 
преди началото на новия сезон в efbet 
Супер Волей, както и участието им в ев-
ротурнирите.

Момчетата на Венцислав Симеонов се 
изправиха срещу отбора на „Берое“ 

(Стара Загора) в първия си приятелски 
мач. 

По предварителна уговорка на треньо-
рите се играха 5 гейма, като бургазлии 
се завършиха мача с общ резултат 4:1.

„Готвим се усилено за дебюта ни в ев-
ротурнирите срещу сериозния отбор на 
Гуагуас (Лас Палмас)“, написаха в соци-
алните мрежи от клуба.

ВОЛЕЙБОЛ

„Дея спорт“ започна с победа 
в контролите преди сезона

Момичетата грабнаха и олимпийска квота

П О К А Н А

На 28.09.2022 година от 17:00 часа в сградата на Читалище „Са-
мообразование - 1919”, находяща се в гр. Приморско, ул. „Кирил 
и Методий” № 10, ще се проведе за всички населени места от Об-
щината, Публично обсъждане на актуализация на бюджета и про-
грамата за капиталови разходи на Община Приморско за 2022 го-
дина.

На основание чл. 124 от Закона за публичните финанси и чл.41 
от Наредба за условията и реда за съставяне на тригодишната бю-
джетна прогноза за местните дейности и за съставяне, приемане, 
изпълнение и отчитане на бюджета на Община Приморско, Кмета 
на Община Приморско – д-р Димитър Германов, кани всички заин-
тересовани лица да вземат участие в обсъждане на промените по 
бюджета на Община Приморско, приет с Решение № 310/14.04.2022 
г. на Общински съвет Приморско.

Информация за публичното обсъждане е публикувана на интер-
нет страницата на Община Приморско - obshtina@primorsko.bg, в 
раздел „Бюджет“. 

Предложения във връзка с промените на бюджета се приемат в 
деловодството на Община Приморско и на e-mail: obshtina@
primorsko.bg, в срок до 17:00 на 26.09.2022 година.

Горецитираното обсъждане на актуализация на бюджета и про-
грамата за капиталови разходи на Община Приморско, предхожда 
обсъждането на намерение за поемане на дългосрочен дълг от Об-
щина Приморско.

УВАЖАЕМИ СЪГРАЖДАНИ,

На основание чл. 15, ал. 1 от Закона за Общин-
ския дълг, Кмета на Община Приморско и Общин-
ска администрация Приморско отправя покана 
към местната общност и всички обществени ор-
ганизации и юридически лица от общината да 
участват при провеждане на обществено обсъж-
дане на проекти, за финансирането на които Об-
щина Приморско има намерение да поеме дълго-
срочен дълг:

1. Проект: „Брегоукрепване на р. Дяволска, 
подобект  А :  Брегоукрепване в  ПИ 
№58356.503.453, ПИ №58356.503.422 и ПИ 
№58356.506.449 по КК на гр.Приморско и по-
добект Б: Брегоукрепване в ПИ №58356.503.422, 
ПИ №58356.506.449, ПИ №58356.506.539 и ПИ 
№58356.506.401 по КК на гр.Приморско“.

Предназначение: Благоустрояване.Подобрява-
не на съществуващата инфраструктура.Подобря-
ване на качеството на живот на местното населе-
ние.

Стойност на проекта СМР, авторски и строите-
лен надзор: до 3 146 300 лв.

Начин на финансиране: Дългово финансиране 
в размер до 3 146 300 лв.- заем от финансова 
или кредитна институция.

Начин на обезпечаване: Залог върху настоящи 
и бъдещи парични вземания, представляващи на-
стоящи и бъдещи приходи на Община Приморско.

2. Проект: “Основен ремонт на местен об-
щински път, находящ се в ПИ с идентификато-
ри №37023.502.15 и №37023.15.115 по КККР 
на гр.Китен”.

Предназначение: Подобряване на съществува-
щата инфраструктура и на качеството на живот 
на местното население. Проекта ще допринесе за 
подобряване условията на живот на гражданите 

и по - голям комфорт на гостите на града през лет-
ния сезон.

Стойност на проекта СМР, авторски и строите-
лен надзор: до 1 955 600 лв.

Начин на финансиране: Дългово финансиране 
в размер до 1 955 600 лв.- заем от финансова 
или кредитна институция.

Начин на обезпечаване: Залог върху настоящи 
и бъдещи парични вземания, представляващи на-
стоящи и бъдещи приходи на Община Примор-
ско.

3. Проект: „Дъждовна канализация -гл.кол.2 
по ул.”Крайбрежна”от о.т.196, през о.т.140, 
о.т.248, о.т.142, о.т.245, о.т.247 до о.т.97 на 
ул.”Черно море” и о.т.142 през о.т.243, о.т.241 
до о.т. 240 по ул.”Станчо Костадинов”- гр.При-
морско“.

Предназначение: Благоустрояване на подзем-
ната инфраструктура. Подобряване на качество-
то на живот на местното население.

Стойност на проекта СМР, авторски и строите-
лен надзор: до 1 162 400 лв.

Начин на финансиране: Дългово финансиране 
в размер до 1 162 400 лв.- заем от финансова 
или кредитна институция.

Начин на обезпечаване: Залог върху настоящи 
и бъдещи парични вземания, представляващи на-
стоящи и бъдещи приходи на Община Примор-
ско

Във връзка с гореизложеното предлагаме за 
обсъждане следните намерения за поемане на 
дълг:
 1.Предназначение на дълга - финансиране изпъл-
нението на проекти: 
-„Брегоукрепване на р. Дяволска, подобект А: Бре-
гоукрепване в ПИ №58356.503.453, ПИ 
№58356.503.422 и ПИ №58356.506.449 по КК на 
гр.Приморско и подобект Б: Брегоукрепване в ПИ 

№58356.503.422, ПИ №58356.506.449, ПИ 
№58356.506.539 и ПИ №58356.506.401 по КК на 
гр.Приморско“;
- “Основен ремонт на местен общински път, на-
ходящ се в ПИ с идентификатори №37023.502.15 
и №37023.15.115 по КККР на гр.Китен”;
- „Дъждовна канализация -гл.кол.2 по 
ул.”Крайбрежна”от о.т.196, през о.т.140, о.т.248, 
о.т.142, о.т.245, о.т.247 до о.т.97 на ул.”Черно 
море” и о.т.142 през о.т.243, о.т.241 до о.т. 240 
по ул.”Станчо Костадинов”- гр.Приморско“;
 2.Максимален размер на дълга до 6 264 300 
лв.;
 3.Валута на дълга – български лева;
 4.Вид на дълга -дългосрочен дълг, поет с договор 
за общински заем;
  5. Срок на кредита - 120 месеца от датата на 
сключване на договора за кредит, с възможност 
за предсрочно погасяване изцяло или на части, 
без такса за предсрочно погасяване;
6.Начин на обезпечение на кредита - залог по ре-
да на ЗОЗ върху всички настоящи и бъдещи взе-
мания на Община Приморско с произход собст-
вени приходи по чл. 45, ал. 1, т. 1, букви от „а” 
до „ж” от Закона за публичните финанси и обща 
изравнителна субсидия по чл. 52, ал.1, т.1, б. “б” 
от Закона за публичните финанси, както и всич-
ки настоящи и бъдещи вземания по сметка за бю-
джетни средства в лева 7304 на община Примор-
ско – първостепенен разпоредител с бюджетни 
кредити, в която постъпват след централизация 
посочените собствени приходи и изравнителни 
субсидии;

ОБЩЕСТВЕНОТО ОБСЪЖДАНЕ ЩЕ СЕ ПРОВЕДЕ 
НА 28.09.2022 година от 17,00 часа в сградата на 
Читалище „Самообразование - 1919”, находяща 
се в гр. Приморско, ул. „Кирил и Методий” № 10.

ПОКАНА ЗА ПУБЛИЧНО ОБСЪЖДАНЕ ЗА НАМЕРЕНИЕ ЗА ПОЕМАНЕ НА 
ДЪЛГОСРОЧЕН ОБЩИНСКИ ДЪЛГ ОТ ОБЩИНА ПРИМОРСКО

за РЕКЛаМа 
056 82 54 35, 0878 424 698

www.faragency.bg
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В „Страх“ се 
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Куп 
театрал

„Черноморски фар“

В началото на месец октом-
ври Бургас отново ще е дома-
кин на един от най-необичай-
ните по рода си фестивали 
за съвременно изкуство в 
България. Той се нарича „Во-
да“. Фестивалът се реализира 
от Сдружение „ТАНЦ БГ“, с 
финансовата подкрепа на 
Министерство на културата, 
Национален фонд “Култура”, 
Община Бургас и Унгарски 
културен институт – София, 
със съдействието на УДВГД 
“Железопътна инфраструкту-
ра” и БНР-Бургас.

Тази година „Вода“ ще 
стартира с атрактивно 3D 
мапинг шоу върху сградата 
на жп гарата в Бургас. То ще 
се състои на 26 септември, 
от 20.00 ч. Автори са едни от 
най-атрактивните участници, 
а именно ADISTU (Румъния) 
и E.U.E.R.P.I (България), не-
зависими артисти с дълга ис-
тория. Те ще представят на 
публиката вътрешното пъте-
шествие INNERSCAPE, което 
е едновременно интензивно, 
спиращо ума, но и успокоява-
що душата.

Аудио-визуалното 3D ма-
пинг шоу, което ще бъде про-
жектирано на фасадата на жп 
гарата, се ражда от изслед-
ването на Адриан Манолеску 
върху органичната оригинал-

ност във виртуалните полета. 
За да постигне това, той пре-
плита сюрреалистичните пей-
зажи с нотки от реалността. 
Колаборатор в артистичния 
проект, Мирян Колев е музи-
кант и мултидисциплинарен 
артист, активен в сферата на 
електро-акустичната, експе-
риментална музика и саунд 
арт. Експериментира със зву-
ка, като представя музиката 
си като вид експресия – пре-

даване на мисли и чувства 
в най-чист вид под формата 
на звук.

Фестивалът е доказал сво-
ята оригиналност и изобрета-
телност в подбора на артисти 
и локации през последните 
5 години. С новото издание 
„Вода“ ще погъделичка лю-
бопитството на гостите си 
със забравените локации на 
жп гара Бургас, Часовникова 
кула Бургас, Холандски склад 

и Конгресен център Бургас, 
които ще бъдат превърнати 
в своеобразна сцена за пър-
форманси, инсталации и ар-
тистични събития.

Станете зрители на впе-
чатляващото начало на Фес-
тивала за съвременно изку-
ство „Вода“ със събитието 
INNERSCAPE, което ще може-
те да видите на 26 септември, 
от 20.00 ч., върху фасадата на 
жп гара – Бургас.

Фестивалът „Вода“  
се открива с атрактивно 3D 

мапинг шоу върху жп гарата 
„Черноморски фар“

Темата за връзката 
между природата и чо-
века, за доброто и как 
то може да бъде съх-
ранено вдъхнови 105 
автори на възраст от 
10 до 80 години, изпра-
тили свои творби за 
участие в първия ли-
тературен конкурс на 
„БМФ Порт Бургас”. 
Концесионерът на 
пристанищните тер-
минали „Бургас Изток 
2” и „Бургас Запад” 
обяви конкурса на 24 
май т.г. като част от 
социалната си про-
грама. Условно той 
бе разделен на две 
категории: за деца и 
ученици до 18-годшна 
възраст на тема „Дървото, ко-
ето разказва приказки”; и за 
автори на възраст над 19 годи-
ни на тема „Дървото с добрия 
и лошия плод”. Регламентът 
не постави никакви жанрови 
ограничения. И в двете въз-
растови групи авторите участ-
ваха с есе, разказ, фейлетон 
или стихотворение.

„БМФ Порт Бургас” е кон-
цесионер на двата приста-
нищни терминала от 2012 г. и 
оттогава активно присъства в 
обществения живот на града. 
Дружеството обяви първия 
си литературен конкурс, за 
да подкрепи литературната 
традиция в морския град, 
вдъхновена от красотата и 
хуманизма, да съдейства за 
откриването и популяризи-
рането на нови литературни 
дарования, да поощри създа-
ването на произведения, про-
пагандиращи характерните за 
съвременния човек морални 
ценности. Рекордният брой 
участници доказва, че целта 
е постигната. Идеята излезе 
отвъд границите на Бургас. 
Информацията за конкурса 

достигна до голям брой ли-
тературни клубове, училища, 
читалища и творчески сдру-
жения в цялата страна. Със 
свои творби в конкурса участ-
ват автори от почти всички 
градове в страната, а също и 
български творци от чужбина 
– Великобритания, Канада и 
др. Техните произведения са 
вече в ръцете на компетент-
ното жури в състав: Николай 
Фенерски – писател, есеист 
и сценарист; Елка Василева 
– поет и журналист; Весела 
Джунджурова – представител 
на „БМФ Порт Бургас”. 

Победителите ще бъдат обя-
вени на 13 октомври 2022 г. 
на официална церемония по 
награждаването в Центъра за 
съвременно изкуство и биб-
лиотека - Бургас, зала „Акад. 
Константин Петканов”, която 
ще започне в 18 часа и ще 
бъде излъчвана онлайн. Кла-
сиралите се на първо, второ 
и трето място ще получат па-
рични награди. Наградените 
творби ще бъдат публикувани 
в специализирани сайтове за 
литература.

Жаклин НОТЕВА

Журналистът и 
тв водещ Ники Кън-
чев публикува ин-
тересна снимка на 
страницата си във 
Фейсбук. На нея той 
целува по главата 
бургаския актьор 
и също тв водещ 
Димитър Рачков. 
Причината е 50-го-
дишният юбилей на 
бургазлията.

„Днес той има 
юбилей! В по-голя-
мата част от тези години вървим заедно, плуваме в съседни 
телевизионни и житейски коридори, но сме приятели. Честити 
първи 50, Митаче! Здрав да си ни!“, написа Кънчев.

Снимката набързо натрупа популярност, като събра над 2100 
харесвания и близо 200 коментара, повечето от които от фено-
вете на двамата, честитящи рождения ден на Рачков. 

Освен Кънчев юбиляря поздравиха още Марта Вачкова и 
Владо Пенев.

Ники Кънчев честити юбилея 
на Димитър Рачков

„Черноморски фар“

За любителите на вечните песни, вълнували меломаните 
преди десетилетия и продължаващи да звучат актуално и 
днес - новият проект на Държавна опера - Бургас – „Злат-
ните“ песни от "Златният Орфей" - фестивал емблема на 
световно ниво, на чиято сцена в к. к. Слънчев бряг сво-
ето достойно място в съкровищницата на съвременната 
българска музика са заслужили незабравими песенни 
заглавия, част от които ще прозвучат и на 7 октомври 
от 19 часа в залата на Бургаската опера. 

Златните песни от фестивала "Златният Орфей" ще бъ-
дат представени от безспорните любимци на публиката 
Орлин Горанов и Маргарита Хранова, които ще бъдат 
солисти на оркестъра на Държавна опера - Бургас!

Диригент и оркестрации - маестро Левон Манукян, идея, 
сценарий и мултимедия - Юлия Манукян.

„Златните“ песни от „Златният Орфей“ 
оживяват на сцената на Бургаската опера

Над 100 български творци 
участват в първия 

литературен конкурс на 
„БМФ Порт Бургас“

Ето и песните, които ще 
прозвучат на 7 октомври в 
залата на Операта:

"Заклинание" - музика 
Петър Чернев, текст Ми-
ряна Башева 

"Делфините" - музика 
Димитър Вълчев, текст 
Димитър Керелезов

"Песен моя, обич моя" 
– музика Йосиф Цанков, 
текст Димитър Василев

"Повей, ветре" – музи-
ка Йосиф Цанков, текст 
Димитър Василев

"Остани"– музика Георги 
Костов, текст Милчо 
Спасов

"Устрем" –  музика 
Найден Андреев, текст 
Петя Йорданова

"Кажи ми докога" – музи-
ка Валентин Пензов, текст 
Михаил Белчев

"Надежда"  –  музи-
ка Атанас Колев, текст 
Недялко Йорданов

"Бащината къща" – музи-
ка Ангел Заберски, текст 
Матей Шопкин

"Каквато искаш ти бъди" 
– музика Атанас Косев, 
текст Александър Геров

"Джулия" – музика Емил 
Димитров, текст Васил 
Андреев

"Мъжка песен" – музика 
Захари Георгиев, текст 
Кирил Аврамов

"Пропуснат миг" – музи-
ка Александър Бръзицов, 
текст Михаил Белчев

"Се ла ви" – музика 
Атанас Косев, текст Жива 
Кюлджиева

"Нека да е лято" – музика 
Стефан Димитров, текст 
Миряна Башева

"Закъснели срещи" – му-
зика Петър Ступел, текст 
Петър Караангов

"Една българска роза" – 
музика Димитър Вълчев, 
текст Найден Вълчев

"Изгарящо чувство" – 
музика и текст Огнян 
Георгиев

"Хора и улици" – музика 
Борис Карадимчев, текст 
Илия Атанасов

"Бяла тишина" – музика 
Борис Карадимчев, текст 
Богомил Гудев

Орлин Горанов и Марги 
Хранова ще ги пресъздадат 

Следете новините 
в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички 
смарт устройства

www.faragency.bg

за РЕКЛаМа 0878 424 698
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